



## Referat fra møde i Thurø Lokalråd mandag 06.05.kl. 19.00 – 21.00

Afbud: Hans, Tullia

Fraværende: Kenneth, Anne Mette, Frederik.

Pia har fejlagtigt sendt indkaldelsen til vores mailadresse i stedet for gruppen. Det er derfor kun Ingeborg der har modtaget den. Desværre har ingen reageret på den manglende indkaldelse. Pia beklager

Dagsorden:

1. Godkendelse af referat fra møde 04.04.24
2. Kommunikations- og informationsstrategi
3. Dropbox
4. Hjemmesiden
5. Evaluering af intromøder generelt samt derudover:
  - a. Kajakgruppe
  - b. Stigruppe
  - c. Grasten busrute
  - d. Trafikforhold generelt
  - e. Seniorboliger (forankres i Lokalrådet)
6. Eventuelt

Ad 1

Referatet godkendt

Ad 2

Bruno: Vi kommunikerer via **vores hjemmeside og vores bannere samt i Thurineren.**

Gitte: Har taget billede af informationstavlen hos SPAR, Tved, synes det er en god ide. Pia har tidligere også anbefalet denne informationstavle. Bruno: vi kan få kommunen til at betale. Bruno tager det op med kommunen.

Bruno: **Vi skal have vores egen gruppe på Facebook. Vi kan opfordre til siden via Thurineren.** Pia og Ingeborg arbejder videre med dette.

Pia: Vi har også maillisten. Preben: Det er et større arbejde, tidskrævende

Gitte: Blev meget betaget af Skårups hjemmeside. Der skal en mere levende hjemmeside til.

Bruno: **Vi kunne have et fast logo-banner med vores hjemmesideadresse** og så hænge det op med mellemrum. Pia og Ingeborg bestiller banneret.

Ingeborg: **Flyers med logo, hjemmesideadresse og QR-kode i tre størrelser og lamineret til ophængning i Nærmiljøet** og i øvrigt brug af QR kode overalt hvor vi kan. Enkelte flyers skal have tryk på begge side. Pia og Ingeborg bestiller flyers. De vil efterfølgende kunne afhentes hos Pia.

Ophængning fordeles således:

Gitte: Hallen, Børnehaverne

Ingeborg: Sejlklubben, Bergmannhus

Pia: Ø-bryg, Bageren, Skolen, Biblioteket

Bruno: CK design og SPAR

Preben: Busskure, Balladen



Marianne: Minigolfen, Konfirmandhuset, Grillen

Vi beslutter desuden at der skal være et fast informationspunkt på dagsordenen: Hvor skal der annonceres.

Vi beslutter også at fremover betragtes referatet som godkendt såfremt der ikke er kommet indsigelser indenfor 3 døgn efter udsendelse. Det betyder at det hurtigt kan blive lagt på hjemmesiden.

Punkt 3 og 4 udgår. Gitte, Ingeborg og Pia har fået undervisning i hjemmesiden og kan nu redigere det meste selv.

Ad 5

Den generelle vurdering af de 6 møder er at der har været for få deltagere og at meget få er interesseret i at udføre et stykke arbejde. Samlet set er der dog 5 områder, som der arbejdes videre med og det kan være at når arbejdet bliver mere konkret, at flere vil gå ind i arbejdet og gøre en indsats.

Herefter evalueres hvert enkelt møde:

**Børn og unge:** Her mødte ingen op. Emnet er så vigtigt at tovholderne sætter en ny dato: 22.09. Man kunne overveje uddeling af flyers ved skole og hal. Gruppen reserverer selv D-bygningen.

**Natur og friluftsliv:** 14 deltagere til opstartsmøde. God stemning. Der blev nedsat 2 arbejdsgrupper: Kajaksejls og stimuligheder på øen.

**Kajakgruppen** har afholdt første møde (8 fremmødte) og referat foreligger på en nyoprettet facebookgruppe: Thurø kajak. Gitte fortæller at der tidligere har ligget kajaker i Mejerihavnen, formanden er kontaktet. Der er møde igen 07.05.

**Stigruppen** har også holdt møde. For at kunne besigtige muligheder for stivandring langs alle Thurø's kyster har de udført følgende vandringer: Mejerihavn til Øgavl. Gambøt til Thurøbund (nærmest ufremkommelig). Grasten til Revet via Valborgs kasse. Grasten vest og hen mod bunden. Samtidig har de undersøgt samtlige ejerforhold og kontaktet Geopark Sydlyn og fået gode informationer og råd til det videre arbejde.

**Infrastruktur:** 11 fremmødte til opstartsmøde. God stemning. To grupper nedsat: Infrastruktur og busforbindelser (i første omgang bussen til Grasten)

**Infrastrukturgruppen:** Første møde afholdt. Man vil arbejde videre med en Mobilitetsplan/trafikanalyse Rådet for større færdselssikkerhed er kontaktet, de henviser til kommunen. På den korte bane vil man arbejde for en generel hastighedsnedsættelse på de mest belastede veje. Der er indkaldt til møde 2.

**Busgruppen** har også holdt møde og der foreligger et referat, som er sendt til Bruno.

**Et godt seniorliv:** 10 fremmødte. Gode drøftelser, seniorboliger var det vigtigste emne. Et område som Lokalrådet bør gå ind i og overfor kommunen påpege hvilken betydning seniorboliger har for øens befolkning. Bruno har undersøgt ordlyden i den "nye" endnu ikke godkendte lokalplan for Eriksholm området og ordlyden er uændret i det der indledningsvis står at området skal indeholde lejeboliger, ældreboliger og andelsboliger. Det skal vi holde fast i. Bruno har aftalt et møde med kommunen.

**Sport og bevægelse:** 0 fremmødte. Lokalrådet gør indtil videre ikke mere.

**Kultur, fællesskaber:** 0 fremmødte. Lokalrådet gør indtil videre ikke mere, vi kan måske prøve igen til efteråret.



#### Ad 6

- Ingeborg orienterer om økonomien, vi har en beholdning på ca. 16.000. Vi beslutter et fast punkt på dagsorden: driftsøkonomi
- Jonas har udsendt invitation til netværksmøde 30.05. Bruno og Ingeborg deltager
- Vi har indkøbt biblomster og har tidligere spurgt kommunen om såning ved det nye børnehus. Ingeborg har igen kontaktet Mette Serup, afventer svar
- Opsætning af Udendørs fitnessredskaber i Mosen: Der skal en paragraf 8 tilladelse til, da området er forurenet. Ingeborg har kontaktet Norvell som skal tage kontakt til Britta Thorsen med henblik på anlæggets dybdeplacering.
- Bruno har talt træer med kommunen, træerne ved Brovejen kommer op når byggeriet er færdigt
- Marianne melder afbud til næste møde 04.06, Gitte kommer senere.

Fremover vil dagsordenen indeholde yderligere følgende punkter:

Information: Hvor skal der annonceres

Driftsøkonomi

Ref. Pia Hilsberg

Hilsen Pia

Afbud til Pia senest 02.06.24

Kaffeordning: Preben sørger for kaffe